
Protokół 

z zebrania wiejskiego sołectwa Bratian 

 

Zebranie odbyło się 16 września 2019 r. o godz. 19:00 w remizie OSP w Bratianie. Na ogólną liczbę 

1169 mieszkańców sołectwa w zebraniu wzięło udział 37 osób, a więc mniej niż 1/10 stałych 

mieszkańców. 

Zebranie odbyło się w II terminie i zgodnie z § 16 pkt 5 Statutu Sołectwa jest ważne bez względu na 

liczbę obecnych na zebraniu. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

Ponadto udział w zebraniu brali: 

1) Tomasz Waruszewski- Wójt Gminy  

2) Buliński Marcin – Kierownik Referatu Drogownictwa 

3) Roman Sienkowski – Sołtys wsi Bratian 

4) Krzysztof Dembiński – Radny Gminy 

5) Karol Jakubowski – Radny Gminy 

6) Wiktoria Łukaszewska – pracownik Urzędu Gminy 

Porządek zebrania:  

1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania 

2) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy o zmianę zakresu 

przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego w roku 2019. 

3) Uchwalenie przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2020 roku 

a) zgłoszenie propozycji przedsięwzięć 

b) dyskusja  

c) podjęcie uchwały  

4) Informacja Wójta 

5) Wnioski i zapytania 

Ad. 1 

Zebranie otworzył i poprowadził Sołtys wsi Pan Roman Sienkowski, powitał zebranych i stwierdził 

ważność zebrania jak na wstępie protokołu. 

Przewodniczący zebrania przedstawił projekt porządku zebrania. 

Nie zgłoszono żadnych uwag ani dodatkowych punktów do porządku obrad. 

Porządek zebrania został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 2 

Sołtys wsi odczytał wniosek o zmianę zakresu przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego w 2019 roku. Dotyczył on przeznaczenia kwoty 2 168,00 zł na ogrodzenie rzeki Wel od 

strony ul. Dworskiej. Ma to na celu poprawę bezpieczeństwa. Zmniejszono kwotę przeznaczoną na 

organizację imprez kulturalno-sportowych o 2 168,00 zł. 

Jednogłośnie podjęto uchwałę w sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy o zmianę zakresu 



przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego na 2019 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2 

 

Ad. 3 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenie wniosku do Wójta Gminy i wskazania przedsięwzięć do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2020 roku. 

a) Zgłaszanie propozycji przedsięwzięć 

Przedsięwzięcia do realizacji zgłosił Sołtys. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 

b) podjęcie uchwały  

Zebranie wiejskie przyjęło uchwałę w sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy ze wskazaniem 

przedsięwzięć do realizacji w 2020 roku w ramach funduszu sołeckiego. Uchwalono następujące 

zadania: 

- 6 000,00 zł – doposażenie sali w budynku remizy w Bratianie   

- 25 000,00 zł – utwardzenie placu przy Zespole Szkół w Bratianie  

- 10 000,00 zł – budowa oświetlenia ul. Długiej 

- 2 000,00 zł – doposażenie boiska sportowego 

- 2 000,00 zł – warsztaty kulinarne Koła Gospodyń Wiejskich 

- 4 078,60 zł – organizacja imprez kulturalno – sportowych. 

Jednogłośnie podjęto uchwałę. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4. 

Ad. 4 

• Podziękowanie paniom z KGW Bratian za aktywność i czynny udział w tegorocznych 

dożynkach gminnych. 

• Należy niezwłocznie zgłosić posiadanie szamba lub przydomowej oczyszczalni ścieków. 

• Mijają terminy składania wniosków o przyznanie świadczeń rodzinnych, z funduszu 

alimentacyjnego, „300+”, „500+”, stypendium.  

• Otrzymano zgodę na wycięcie drzew przy rzece obok zakładu fryzjerskiego. 

• 25 września rusza budowa mostu w związku z budową obwodnicy Nowego Miasta 

Lubawskiego. Przez ten czas będzie wzmożony hałas oraz zmiana organizacji ruchu na ul. 

Sosnowej 

• Zorganizowano przejazd do szkoły dzieci, mieszkających w Bratianie od strony Rakowic 

Ad. 5  

• Zgłoszono potrzebę umieszczenia lustra drogowego przy drodze krajowej, aby ułatwić wyjazd 

z ul. Polnej. 



Pan Wójt odpowiedział, że gmina nie może decydować o drodze krajowej. 

• Zgłoszono słabą widoczność z lustra drogowego na ul. Długiej. 

Pan Wójt odpowiedział, że lustro będzie wymienione. 

• Zapytano, kiedy będzie robiona ul. Polna, ponieważ na razie postawiono jedynie słupki 

granicznie. 

Pan Wójt odpowiedział, że dokumentacja będzie gotowa do końca tego roku. Budowa ul. 

Polnej odbędzie się, gdy będą na to środki, stanie się to w najbliższym czasie. 

• Zapytano w jakim zakresie będzie wykonywane oświetlenie ul. Długiej z funduszu sołeckiego 

i czy gmina dołoży pieniądze, aby wykonać jak najdłuższy odcinek tego oświetlenia. 

Pan Wójt odpowiedział, że kwota z funduszu sołeckiego starczy jedynie na wykonanie 

dokumentacji. Nie jest możliwe podjęcie teraz decyzji o dołożeniu środków, gdyż jest to 

ogromny koszt.  

• Zgłoszono potrzebę wyrównania ul. Podgórnej. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to wykonane. 

• Zwrócono się z prośbą o poprawę warunków na drodze gminnej przy drodze krajowej pod 

Rakowice. 

Pan Wójt odpowiedział, że gmina postara się do wykonać w niedługim czasie ze środków 

własnych. 

• Poskarżono się na częsty brak zasięgu komórkowego. 

Wójt przyznał, że jest to problem szczególnie na dolnym Bratianie. Radny Gminy wystąpił w 

zeszłym roku do operatorów sieci o poprawę zasięgu, lecz nie przyniosło to skutku. 

• Zgłoszono potrzebę wykonania przejścia dla pieszych przez drogę krajową z ul. Długiej. 

Pan Wójt odpowiedział, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad nie zgadza się na 

wykonanie w tamtym miejscu przejścia dla pieszych. 

• Zapytano, kiedy na górnym Bratianie będzie możliwość podłączenia telewizji kablowej oraz 

Internetu Eltronik. 

Pan Wójt odpowiedział, że gmina, budując chodnik na ul. Olsztyńskiej, umożliwiła 

doprowadzenie kablówki. Mieszkańcy powinni wystąpić ze wspólnym pismem do firmy 

Eltronik o podłączenie telewizji kablowej i Internetu na górnym Bratianie.  

  

 

Na tym zebranie zakończono 

 

Protokołowała                        Sołtys Wsi 

      Wiktoria Łukaszewska        Roman Sienkowski 

 


